
Újból egy fiatal, jól képzett fôkonzult 

köszönthetünk Melbourneben, aki 

amint megérkezett máris minden ma-

gyar köreinkben megfordult és  ismeri 

ôt mindenki, mint emberszeretô, vi-

dám személyt.

Hol született? Családi háttere? 
Anekdóták a Kálmán családról?

Szüleim Tolnán béreltek egy szoba–

konyhás kis lakást, ott születtem 1961-

ben, a sparhert (tûzhely) mellett, a 

konyhában jöttem a világra.

Testvérbátyám szurkolt, hogy kis-

öccse szülessen, mert akkor jókat tu-

dunk majd együtt focizni.

Nagy szeretetben nôttem fel, hála 

szüleimnek és drága emlékû nagy-

szüleimnek. Soha nem feledem, hon-

nan indultam.

A legmagasabb iskolai végzettsége, 
hol és milyen szakon történt?

Késôbb Szekszárdra költöztünk és ott 

jártam általános, majd középiskolába, 

ezt követôen Pécsett a jogi egyetemen 

végeztem.

Családi állapota?
Szekszárdi a feleségem is, Bárány 

Csilla, fôldrajz-testnevelés szakos ta-

nárnô, szintén Pécsett végzett.

Otthon milyen munkakörökben dol-
gozott?

A diploma megszerzése után érdek-

lôdésem a nemzetközi jog, konzuli jog 

és diplomácia felé fordult és 1997-ben 

felvételi vizsgák után felvettek a Ma-

gyar Külügyminisztériumba.

A mostani az elsô munkahelye ahol 
konzulként dolgozik, vagy már volt 
ilyen státuszban?

Igen, másfél év múlva pedig már 

Bagdadban, Irak fôvárosában, Szad-

dam Husszein birodalmában képvisel-

tem Magyarországot, konzul, kereske-

delmi tanácsos diplomata 

munkakörben.

Közel három és fél évig dolgoztam 

Bagdadban, sok mindent láttam, olyat 

is amit nem szerettem volna megta-

pasztalni.

Mi késztette Önt arra, hogy vissza-
térjen Magyarországra?

2002-ben megszületett Anna Emese 

kislányunk, ekkor kértem a vísszahí-

vásomat Budapestre, éreztem, hogy 

háború közeledik...

Azután életem talán legfelemelôbb 

négy éve következett, amikor Kárpát-

alján, az Ungvári Magyar Fôkonzu-

látuson (Ukrajna) szolgálhattam 

konzulként a nemzetet 2003-tól.
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Munkács, Beregszász és a többi ma-

gyar településen élô magyar nemzet-

csonk ma is a szívem csücske. Ott vol-

tam, amikor az egykori Szelmenc, a 

ketté vágott magyar falu ukrajnai ol-

dalára csatolt Kisszelmenc és szlo-

vákiai oldalára csatolt Nagyszelmenc 

közti ukrán-szlovák határátkelôt meg-

nyitották, mit érezhet ilyenkor egy 

magyar? Amikor ezt a konkrét, Tri-

anonból levezethetô tényt késôbb Los 

Angeles-i külszolgálatom alatt elme-

séltem amerikaiaknak nem is értet-

ték...

2004-ben megszületett Zita Magdolna 

kislányunk Szekszárdon, öt naposan 

már diplomata útlevele volt és utaz-

tunk  Ungvárra, 2007-ig tartott az uk-

rajnai külszolgálat, 2007-2010-ig a 

Külügyminisztériumban, aztán 2011-

tôl Los Angelesben dolgoztam konzul-

ként, majd 2012-2016-ig fôkonzulként. 

Hány USA állam tartozott a konzuli 
kerületbe?

Tizenkilenc állam Texastól Hawaii-

ig, Alaszkát is beleértve.

Az Ön személyében tehát egy olyan 
vezetô konzult üdvözülhetünk, aki 
nagyon széles látókörû és megjárta a 
„Hadak utját”. Nem véletlen, hogy 
olyan helyeken volt eddig ahol nem 
lehetett egyszerû a dolga. Örülhetünk, 

hogy a Melbourne-i magyarság ügyeit 
ilyen szakképzett vezetô konzul, mint 
Ön vezeti.

Itt Melbourne-ben a konzuli iroda 
hány fôvel dolgozik? Viktoria államon 
kívül tartozik-e más állam a Kon-
zulátushoz?

Nagy megtiszteltetés számomra, 

hogy 2018-tól Melbourne-ben szolgál-

hatok. Elôdöm, Bakonyi Péter nagy-

szerû munkát végzett, ezúton is kö-

szönjük neki.

A kérdésre válaszolva, Viktoria álla-

mon kívül továbbra is Dél-Ausztrália 

és Tasmania tartozik konzuli kerü-

letünkhöz.

Összesen négy fô dolgozik a Mel-

bourne-i konzuli irodán, Dr. Horváth-

Németh Adrienn konzul, Vágó Rita 

külgazdasági attasé, Horváth Zoltán 

konzul munkatárs és jómagam, mint 

vezetô konzul.

Ön mire szeretné felhívni a magyar 
közösségünk figyelmét, ami egyben az 
Önnel való együttmûködést is segíte-
né, közös jobb munka kíalakításában?

Itt szeretnék elmesélni valamit. 2011-

ben, mielôtt kiköltöztünk Kaliforniába, 

feleségemmel és két kislányunkkal 

Kárpátaljára látogattunk, felkerestük 

Nagydobronyban az Árvaházat. Szív-

szorítóan példamutató, ahogy jóaka-

ratú emberek gyermekeket mentenek 

meg.

Másnap felmentünk a Vereckei há-

gón lévô magyar Honfoglalási Emlék-

mûhöz. Egy nemzeti színû szalagot 

vittünk magunkkal, amit kifeszítve a 

magasba emeltünk.

Azt írtam rá: Tartsunk Össze Ma-
gyarok!

Gondolom ez egy olyan üzenet, ame-

lyet mindenki megért és megdobog-

tatja a szíveket!

Szereném még megkérdezni, hogy 
amennyiben szabad ideje van, mit 
szeret csinálni?

A foci, amit nézni és játszani is 

szeretek.

Ezek szerint a bátyuskája nem hiába 

várt egy kisfiú testvérre, mert gon-

dolom ketten kezdtek el focizni.

Azt viszont tudom, hogy a foci 

szeretete egy életen át elkiséri. Tudom, 

mert beleolvastam  az americanhungá
rianjournál.com internettes kiad-

ványba, és John Hasulyo tudósításában 

fényderült megannyi rendkivûl gaz-

dag és sikeres diplomáciai tevé-

kenysége mellett arra is, hogy – idézek: 

A fôkonzul a Los Angeles Hungarians 
focicsapat tagja, a Las Vegasi Árpád 
kupa focitorna rendszeres részt-
vevôje.

Feltételezem, hogy a Melbourne-i 

Kék Duna Futball klub tárt karokkal 

vár egy gólerôs csatárt aki sziporkázik 

az öltözöben és ráadásul diplomáciai 

mentelmi joggal rendelkezik, ha tör-

ténetesen a játékvezetô piros lapot 

mutat neki.

Arra is fény derült, – idézek: Kálmán 
fôkonzul intenzív kultúrdiplomáciával 
segítette elô a Golden Globe és Oscar 
díjat (2016) nyert Saul fia magyar film 

sikerét és más magyar filmek 
Hollywood-ban történô bemutatását.

Konzul úr, Melbournek is szüksége 

van a korábbinál erôteljesebb, szi-

nesebb kultúrdiplomáciára.

John Hasulyo így fejezi be a fôkon-

zultól búcsúzó írását:

Gratulálunk és további sok sikert 
kívánunk!

Mi is sok sikert kívánunk Dr. Kálmán 

László vezetô konzulnak itt Ausztrá-

liában való tevékenységéhez.

Mindent összevetve,  egy nagyszerû 

ember tevékenysége vetitôdik elénk, 

az elkövetkezô sikerek érdekében 

idézném korábban emlitett sorait:

„Tartsunk össze Magyarok!”

Nemes Jeles Lászlóval, az Oszkár-dijat nyert Saul fia 
rendezôjével Los Angelesben

A századik születésnapját ünneplô Fazakas Sándorral 
Melbourneben

Márffy Attilával a Magyar Élet szerkesztôségében

Együtt a család Budapesten


